

Maldives

A tropical paradise

Inhabited for at least 25 centuries, independent since 1965, and a republic since 1968, The Maldives (population 300,000) is a member of the United Nations, the Commonwealth and the Non-Aligned Movement. It maintains a very cordial relationship with the international community.

A common language (Dhivehi) and religion (Islam) unite the people into a cohesive, peaceful society. Tradition is valued though not at the expense of development and modernization.

The Maldives comprises about 1190 islands, grouped into atolls protected by surrounding coral reefs. Coconut palms and various tropical plants grow in abundance on most islands.

The Maldives straddles the equator and has a tropical climate. The southwest monsoon brings most of the rain, usually around June and July. Normally, the skies are clear during the north east monsoon.

Since the early 1970's tourism has burgeoned in the Maldives. Surfers, divers, beach buffs, game fishermen and sea lovers find the Maldives an ideal tropical paradise for a vacation.

The Maldives has increasingly become extremely accessible, especially by air. Scheduled and charter flights operate on a regular basis from Europe, the Middle East and Asia. Visitors are issued thirty-day tourist visas on arrival. Apart from normal customs, port and health formalities, nothing stands in the way of the guest and his tropical holiday.

المالديف

جنة استوائية

المالديف جمهورية مستقلة منذ عام 1968. وهي عضو في الأمم المتحدة. وفي منظمة الكومنويلث. ومنظمة دول عدم الانحياز. ولها علاقات طيبة مع دول العالم.

يبلغ تعداد نفوسها حالياً نحو 300 ألف نسمة. واللغة المتداولة هي الذفيحي. والدين فيها هو الإسلام الذي يجمع الناس بوحدة وأمان. وهناك احترام للعرف والتراث من دون الإضرار بالانفتاح على الجديد. والمالديفيون عموماً ليسوا عنصريين. وقد عمّر البلد بالناس منذ 25 قرناً.

وتتكون المالديف من نحو 1190 جزيرة مرجانية، وتحيطها أشجار جوز الهند وأشجار استوائية متنوعة تنمو بغزارة في معظم الجزر. وتقع جزر المالديف حول خط الاستواء ولها مناخ استوائي. والرياح الموسمية الجنوبية الغربية تجلب معها الأمطار الغزيرة، خصوصاً في شهري حزيران/يونيو وتموز/يوليو. وفي العادة تكون السماء صافية عند هبوب الرياح الشمالية الشرقية.

وقد برزت أهمية السياحة منذ بداية السبعينات. وهناك العديد من الرياضات المائية، مثل التزلج على الأمواج. الغوص. قضاء الوقت على الشاطئ، صيد الأسماك. وسيجد من يعشق البحر أن المالديف هي المكان المثالي له.

وقد أصبح الوصول إلى المالديف في غاية السهولة، خصوصاً عن طريق الجو. ورحلات الشارتر والرحلات العادية متوفرة باستمرار، من مناطقها في أوروبا والشرق الأوسط وآسيا. ويمنح السائح إقامة لمدة ثلاثين يوماً حال وصوله. وما عدا إجراءات الكمارك والفحص الطبي فإنه لا يوجد أي عائق يقف بين الضيف الواصل من الخارج وعطلته المدارية.